
 

   Referat 
15. marts 2023  

 

Vores kvarter – vores skole 

Ekstraordinært skolebestyrelsesmøde 
Sted: Afd. udskoling, Stevnsgade 38, 1. sal, personalerummet 
Tid: Kl. 16:30-17:30 
Senest 7. hverdag efter mødet udsender referenten referatudkast til medlemmerne og deltagerne fra den daglige ledelse. Hvis forperson, skoleleder og referent ikke senest 5. hverdag efter 
udsendelse af udkastet modtager ændringsønsker til udkastet, så er referatet godkendt. I modsat fald behandles referatet ved næste skolebestyrelsesmøde. 
 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tids-
ramme 

Formål og uddybning 
Hvad? Hvorfor? Hvordan? 

Referat  
Beslutninger 

1. Byggeri, byggeproces 
og genhusning 
(16:30 – 17:25) 
Behandlingsform:  
Orienterende, drøf-
telse, beslutning,  
Ansvarlig:  
Skolens ledelse 
 
Under punktet deltager 
områdechefen, repræ-
sentant fra Børne- og 
Ungdomsforvaltningen 
(BUF) og fra Byggeri 
København (ByK) 
 
 

Sagsfremstilling 
Børne-og Ungeudvalget indstiller til at Guld-
berg Skole ikke udvides med ny skolebygning i 
De Gamles By, da der ikke skønnes at være ka-
pacitetsbehov pga. vigende børnetal. 
Sagsbehandling 
Repræsentanterne fra BUF og ByK har et oplæg 
med. Gennem oplægget fortælles både om 
baggrunden for annulleringen af afdelingen i 
De Gamles By og betydningen for den øvrige 
byggesag. 
På baggrund af oplægget drøftes situationen 
og skolebestyrelsen beslutter evt. opfølgning. 

Drøftelse 
Deltagere udover skolebestyrelsen: 
Lene Solvang Jensen, kontorchef i Byggeri København (ByK) 
Sti Garde, kontorchef Børne- og Ungdomsforvaltningen, Center for Policy 
Line Nordberg, områdechef for område Nørrebro-Bispebjerg 
 
Sti fortalte om baggrunden for, hvorfor der er behov for at annullere byg-
geriet af afdelingen i De Gamles By (GABYS), og hvorfor denne anbefaling 
er givet til Børne- og Ungeudvalget. 
Befolkningsprognosen er faldet markant siden beslutningen om GABYS i 
budget 2019. 
I budget 24 træffes den endelige afgørelse. Dette sker (september/okto-
ber 2023.   
 
Hvad er forklaring på at prognoserne har ændret sig så meget? 
Der er ikke en specifik forklaring. Prognoserne har ændret sig år for år. Fal-
dende antal fødsler er en af forklaringerne.  
Nørrebro Lokaludvalg har længe sat spørgsmålstegn ved behovet. Hvorfor 
kommer indstillingen så først nu? 
Man har over længer tid nu, at behovet ikke er der. Desuden er søgningen 
til folkeskolerne på Nørrebro relativt lav sammenlignet med andre områ-
der i byen. 
 
Børn, forældre og medarbejdere oplever, at de er i en bekymrende uafkla-
ret situation. Det er vigtigt hurtig afklaring af, hvad der skal ske med reno-
veringen af de to nuværende afdelinger. 
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Kan man gå i gang med 1.etape, og så se på 2.etape og tilpasser efterføl-
gende?  
Det er to selvstændige etaper, men de to projekter er en del af samme kon-
trakt. Man må ikke ændre mere end 15 % af kontrakten.  
 
Politikerne kan træffe beslutning om at tilføre flere penge til projektet.  
 
Kan man bruge tegninger fra tidligere projektering, da GABYS ikke var en 
del af de? 
 
Hvad er tidsscenariet? 
 
Skolen skal løfte en vigtig rolle i forhold til området, hvor mange elever 
vælger andre skoler. Udskolingen mister elever og er opleves knap så at-
traktiv. 
 
Får vi en bæredygtig skole på sigt? 
 
Skolen skal også drive skole og undervisning, samtidig med den sidste 
nedpakning og har brug for et rimeligt varsel.  
 
Hvis det bliver en 4-sporet skole, bliver der ikke klub-pladser på skolen.  
 
Vi venter på den endelige beslutning om annullering i september/oktober 
2023. 
 
Skolen har brug for en afklaring ift., om vi skal flytte ud i pavillonerne se-
nest tirsdag i uge 12. 
 
Er der mulighed for et mindre projekt med bl.a. klub-miljø i De Gamles 
By? 
 
Der opleves stor træthed blandt alle interessenter. Ønske om, at man flyt-
ter i pavillonerne og går i gang, og så håbe på beslutningerne går i den rig-
tige retning, så vi får noget bevægelse. 
 
Midlertidig inddragelse af del af Prinsesse Charlottes Gade (PCG) er god-
kendt til udeareal for skolen. 
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Dato: 16. marts 2023 Referent: Christina Stenius  

 Forældre: 
Anne Jul 
Maj Eskelund 
Nina Thilo Funder 
Sanne E. Jakobsen 
Stine Gerster Johansen 
Stine Spellerberg 
Medarbejdere: 
Morten May Pedersen 

 
 
 
 
 
 
 
  

Kan vi holde fast i de KKFO-matrikler, der ikke er på skolen, så vi kan bruge 
skolekvadratmeterne på skole og klub? 
 
Kommunikation: Hvordan kommunikeres der ud til resten af forældre-
gruppen?   
Sti sørger for dette. 
 
Hvem har beslutningskompetencen til den videre proces?  
Det har forvaltningen. 
 
Beslutning 
Sti sørger for udarbejdelse af kommunikationsmateriale til forældrenepå 
Guldberg Skole. 
Morten sender det ud til forældrene. 

2. Eventuelt 
(17:25 - 17:30) 

 Børne- og Ungdomsforvaltningen udsender pressemeddelelse.  
Skolebestyrelsen har mulighed for at få en udtalelse med som skolebesty-
relse. Vi sender dette citat med til pressemeddelelsen: 
 
For skolebestyrelsens er det altafgørende med en snarlig afklaring på, 
hvordan man sikrer en bæredygtig skole med gode ungemiljøer. Skolebe-
styrelsen kæmper for skolen som et samlingspunkt for kvarteret og har 
derfor inviteret Børne- og Ungeudvalget med til næste skolebestyrelses-
møde for at drøfte, hvordan det sikres, at Guldberg Skole kan være den 
stærke lokale folkeskole, fortæller Nina Thilo Funder, der er forperson i 
skolebestyrelsen på skolen. 
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Jakob Thuren 
Eksterne: 
Niels Vinther 
Ledelse: 
Lucille Blossom 
Christina Stenius 
Morten Nielsen 

 


